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Starý rok je starý stařeček, odchází cestou do minulosti a na 

zádech nese pytel všech těch starostí, které se mu nepodařilo 

urovnat a které ho tíţí. Proti němu jde bujarý mládeneček, 

vesele si vykračuje a na křiţovatce u kříţka se potkají.  

Nový rok - ten mládeneček se starému vysmívá a ţádá ho, aby 

mu ustoupil z cesty, protoţe přišel čas, aby se ujal vlády. Starý 

rok nechce ustoupit, a tak nastane mela. Málo platné , starý 

rok podlehne a nový se ujme vlády ... 

 

VÁNOČNÍ A NOVOROČNÍ SMS MÁNIE 
 

 Ahoj, tady Jeţíšek, uţ navlíkám si koţíšek, hádej, co ti 

dneska dám - přijít na to musíš sám. 

 Z důvodu čerpání plánované zimní dovolené se 

vánoční svátky překládají na 24., 25. a 26. červen. 

Váš Santa Claus, Severní pól. 

 Přeji Ti, co člověk nejvíc potřebuje – ZDRAVÍ, to co 

člověk stále hledá – ŠTĚSTÍ a to bez čeho nelze ţít – 

LÁSKU. Krásné Vánoce přeje ... 

 Příjemné proţití Vánočních svátků, lásku a přátelství v 

rodinné objetí, pod stromkem plno překrásných dárků, 

anděle, co s vámi v ţivotě poletí. To vše a mnohem 

více přeje/jí ... 

 Neţ se zraním otvírákem, neţ se zpiju bavorákem, za 

střízliva píšu zprávy - hodně štěstí, lásky, zdraví.  

Vše nejlepší do nového roku přeje 

 S první vteřinou nového roku, končí staré příběhy a 

začínají nové. Ať ten následující je plný štěstí a lásky. 

Jdu mu vyšlapat do sněhu cestičku. Šťastný nový 

rok přeje ... 

 

Váţení čtenáři, 
 

i kdyţ se právě nacházíme na rozhraní starého a 

nového zastupitelstva, na rozhraní starého a 

nového roku, dnes nebudeme bilancovat, 

nebudeme hodnotit kladné ani záporné skutky lidí. 

Co bylo, nevrátíme a co se bude dít v 

nadcházejícím čtyřletém volebním období, jiţ 

neovlivníme. Můţeme pouze doufat ve "zdraví" 

rozum a přívětivá rozhodnutí sedmi hlav, které jsme 

zvolili do čela naší malé obce.  

Ať sedí v obecním křesle kdokoliv o další nová čísla 

Vítonického zpravodaje nebudete ani nadále 

ochuzeni. Kaţdé přicházející číslo se snaţím 

rozšiřovat příspěvky od různých "pisatelů" na 

aktuální téma, proto pokud ve Vás dřímá určitá 

myšlenka, nápad, vzpomínka či jste dosáhli 

jakéhokoliv úspěchu, podělte se o to s ostatními 

občany a čtenáři pololetního zpravodaje. 

Na šestnácti stránkách dnešního čísla naleznete 

ohlédnutí za kulturními událostmi, které v naší obci 

proběhli, informace z obecního úřadu, zajímavosti 

z uplynulého léta a podzimu. A v závěrečné části 

jsou připraveny postřehy hasičských akcí pohledem 

dětských očí.  

Do nového roku 2011 bych Vám všem přála pevné 

zdraví, osobní i pracovní úspěchy, přívětivé 

sousedy, vlídné občany a spoustu radostných 

okamţiků. 

- Jana Bartelová - 

prosinec 2010 

 

číslo 4 

  

PPOOZZVVÁÁNNKKAA  
 

 Myslivecké sdružení Čáp Vás zve dne  
44..  1122..  22001100  od 19 hod. na POSLEDNÍ 
LEČ, která se uskuteční v kulturním domě 
ve Vítonicích. 
 

 V sobotu 11. 12. 2010 proběhne 
v prostorách kulturního domu ve Vítonicích 
VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA SDH 
Vítonice 

  

Hodně pohody a klidu o svátcích 

vánočních a šťastný vstup do nového 

roku Vám přeje 

Obec Vítonice 
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ZZ  JJEEDDNNÁÁNNÍÍ  OOBBEECCNNÍÍHHOO  ZZAASSTTUUPPIITTEELLSSTTVVAA  
 

V měsíci červnu na svém třetím zasedání zastupitelé schválili hospodaření obce a závěrečný účet za rok 2009 a 
to bez výhrad. Přezkoumání hospodaření obce krajskými auditorkami bylo bez sebemenších závad. Účetnictví je 
vedeno řádně a přesně. K bezchybnému vedení účetnictví také přispívá zodpovědná kontrolní práce finančního 
výboru obce, který byl v uplynulých čtyřech letech ve sloţení Slivka Michal, Brzobohatá Lenka a Jurkovič Luboš. 

Na tomto zasedání bylo také schváleno přijetí dotace ve výši 200 000,- Kč z rozpočtu Jihomoravského kraje na I 
etapu rekonstrukce hasičské zbrojnice. 

Dne 14. července 2010 se konalo čtvrté zasedání obecního zastupitelstva, na kterém byl schválen počet členů 
nového zastupitelstva na 7 zastupitelů. Tomuto rozhodnutí předcházela zhruba dvou měsíční diskuse mezi 
zastupiteli a také občany. Dále na tomto zasedání byl schválen vstup obce do Zájmového sdružení obcí 
Vodovody a Kanalizace Znojemsko (zkratka VaK). Bylo rovněţ dohodnuto pokračovat v úsilí o dotaci na 

kanalizaci a to na ministerstvu zemědělství, uţ jako členové VaK. 

Na dalším zasedání zastupitelé schválili připojení naší obce k programu rozvoje a plánování sociálních 
služeb na Znojemsku. Tento projekt nám umoţní zákonnou a lidskou povinnost postarat se o rozvoj sociálních 
sluţeb na Znojemsku. Organizátorem projektu je Centrum sociálních sluţeb Znojmo. Na tomto pátém zasedání 
byl také schválen bezúplatný převod pozemku, na kterém je postavena kaplička na návrší u silnice do 
Hostěradic. Pozemek vlastní Jihomoravský kraj a věříme, ţe obci vyjde vstříc. 

Na posledním zasedání starého zastupitelstva se řešily především dva nejţhavější body. 

 Prvním tématem bylo zachování obvodního oddělení Policie ČR 
v Prosiměřicích, neboť Ministerstvo vnitra rozhodlo přidělit 
jednotlivým krajským ředitelstvím Policie méně peněz na provoz a 
tím je donutil zrušit některé obvodní oddělení. V Jihomoravském 
kraji jde v kaţdém okrese o jedno oddělení Policie ČR. Tato 
situace se nelíbí ani hejtmanovi Jihomoravského kraje a také starostům dotčených obcí. Proběhlo 
jednání zástupců starostů s hejtmanem panem Haškem a krajským policejním ředitelem. Na toto 
navazovalo setkání starostů 18 ti obcí v obvodu Prosiměřického oddělení, kde byl dohodnut jediný 
moţný společný postup. Obce obdrţeli návrh podílet se na provozu budovy, kde Policie ČR 
v Prosiměřicích působí. Jde cca o 200 000,- Kč ročně. Tato suma bude rozdělena podle počtu obyvatel 
na jednotlivé obce. Kaţdý starosta dostal za úkol projednat tento návrh ve svém zastupitelstvu. K těmto 
penězům obcí musí ještě Jihomoravský kraj přidat svůj finanční podíl na zaplacení pohonných hmot 
Policii ČR. Jako starosta obce jsem byl nucen tento návrh přijmout pro bezpečnost, pořádek a klid v naší 
obci. Nepřítomnost Policie by mohla lákat nekalé ţivly do naší oblasti a narušovat zde dosavadní klid a 
páchat trestnou činnost. Nakonec zastupitelé v zájmu občanů naší obce schválili finanční spoluúčast na 
provozu budovy obvodního oddělení Policie ČR v Prosiměřicích. Hlasování 3 pro 1 proti 1 zdrţel se. 
Toto bylo podmíněno vypracováním kvalitní smlouvy, kde bude ošetřena také zpětná kontrola vyuţití 
peněz poskytnutých obcí. Smlouva bude předloţena zastupitelstvu ke schválení. 

 Dalším ţhavým bodem byla integrovaná doprava. Nově nám přibyly některé autobusové spoje a staré 
zavedené linky byly časově posunuty a upraveny. Zastupitelé neměli problém se zavedením a smyslem 
integrovaného dopravního systému, ale s financováním. Naše obec má 
doplácet na tento systém cca 12 000,- Kč ročně. Ve smlouvě o financování 
byli zastupitelům nejasné termíny a také vyuţití peněz. Řada nových linek 
jezdí prázdná. Nechceme je zrušit, protoţe jinde je potřebují, ale chtěli 
bychom nutit dopravce vyuţít malé autobusy s hospodárnějším provozem, 
atd. Smlouva o financování IDS nebyla schválena a byl poslán dopis s ţádostí o objasnění některých 
bodů smlouvy na JMK odbor dopravy. Konečné rozhodnutí udělá jiţ nové zastupitelstvo. K otázkám 
k integrované dopravy jsem svolal schůzku obyvatel, na které byl mimo jiné účasten i ředitel Základní 
školy v Prosiměřicích Mgr. Jiří Mašek a také řidič autobusů IDS pan Jurkovič Luboš. Byla zodpovězena 
řada dotazů a podněty a připomínky z tohoto jednání jsem předal písemně na Krajský úřad 
Jihomoravského kraje, odboru dopravy. Jelikoţ  některé poţadavky jsou specifické pro naši obec a 
nikdo jiný z okolních obcí nás nepodpořil, nebyli jsme zatím s připomínkami úspěšní. O výsledku dalších 
jednání budou dotyční občané informováni. 

- JS - 

OOPPRRAAVVYY  AA  IINNVVEESSTTIICCEE  DDOO  OOBBEECCNNÍÍHHOO  MMAAJJEETTKKUU  
V měsíci srpnu byla vyměněna krytina na pergole u kulturního doma, kterou zničily kroupy. Nechali se vyrobit tři 
komplety lavic a stolů pro venkovní pouţívání. Od jara probíhají práce na rekonstrukci kluboven v hasičské 
zbrojnici. Odstranila se stará omítka a některé příčky. Zbylé zdivo se nechalo podřezat a odizolovat. Upravily se 
rozměry oken a dveří a namontovali se nové okna a dveře. Dále byl rozveden plyn, voda a elektroinstalace. 
Přistavily se příčky a vytvořil se prostor pro sociální zařízení. Opravila se stropní konstrukce a začalo se 
s vnitřními omítkami. 

Na konci srpna se stala v obci autonehoda. Řidič osobního vozidla Volvo jel v ranních hodinách příliš rychle a na 
mostě prorazil zábradlí a také zábradlí lávky pro pěší. Škoda byla vyčíslena na cca 100 000,- Kč. Jakmile obec 
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obdrţela potvrzení o dopravní nehodě od Policie ČR, byla škoda nahlášena a řešena s pojišťovnou. Peníze za 
vzniklou škodu jsme jiţ od pojišťovny obdrţely. Nyní zastupitelé vyberou firmu, která zábradlí kompletně opraví. 
Nynější oprava provedena panem Lubošem Jurkovičem je dočasná, aby se zabránilo moţnému úrazu. 

- JS - 

FFoottooggrraaffiiee  OOPPRRAAVVYY  AA  IINNVVEESSTTIICCEE  ddoo  oobbeeccnnííhhoo  mmaajjeettkkuu  

        Foto č. 1 – oprava hasičské zbrojnice     Foto č. 2 – dopraví nehoda 28. 8. 2010 

 

RROOZZLLOOUUČČEENNÍÍ  SS  UUPPLLYYNNUULLÝÝMM  VVOOLLEEBBNNÍÍMM  OOBBDDOOBBÍÍMM  

Děkuji všem členům zastupitelstva obce za jejich práci v uplynulých čtyřech letech, kterou vykonali pro naši 
obec. Řada věcí se nám společně podařila vykonat. Jsem rád, ţe v důleţitých rozhodnutích jsme většinou našli 
společný kompromis ku prospěchu obce. Naše snaha něco změnit a vykonat by nebyla korunována úspěchem 
bez Vás občanů naší obce, kteří jste nám ochotně a dobrovolně pomáhali při stavebních a kulturních akcích. 

Vţdy, kdyţ jsem potřeboval pomoc, našel jsem některé z Vás ochotné obětovat svůj volný čas a píli pro blaho 
naší obce a našich obyvatel. Bez Vás by nikdy nebyli zachováni a obnoveny tradice v naší vsi. Věřím, ţe v tomto 
společném úsilí, posunout někam dál naši malou obec, budeme pokračovat i přes všechny problémy, které byli a 
budou. Jednou z cest, jak něco zlepšit, je neustále zkoušet nové věci, zlepšovat jiţ zavedené a učit se z chyb, 
které uděláme. Protoţe, kdo nic nedělá, nic nepokazí a učený z nebe nespadl. 

Přeji novému zastupitelstvu hodně zdaru v jejich práci a mnoho ochotných lidí pomoci jim v jejich úsilí. 

- JS - 

VVOOLLBBYY  DDOO  ZZAASSTTUUPPIITTEELLSSTTVVAA  OOBBCCEE  22001100  
Ve dnech 15. - 16. 10. se konaly volby do zastupitelstev měst a obcí. Na průběh a správnost voleb dohlíţela 

Okrsková volební komise ve 
sloţení:předseda Klement Josef, 
místopředseda Přepechalová Marie, 
členové:Sobotková Marta, Matulová 
Marie a zapisovatelka Ertlová 
Jolana. Prvním voličem byl Martin 
Šabata a v prů běhu odpoledne aţ 
do 22 hodiny přišlo odvolit 43% 
voličů včetně nejstaršího voliče 
pana Jana Šabaty. Volební místnost 
se v pátek uzavřela ve 22 hodin. V 
sobotu začaly volby v 8.00 hodin a v 
průběhu dopoledne přicházeli 

občané voliči jak mladí tak ti dříve narození dát svůj hlas jednotlivým kandidátům. Dva členové volební komise 
navštívili s přenosnou urnou pana Františka Matuly a umoţnila mu tak volit. Ve 14 hodin se volební místnost 
uzavřela a začalo závěrečné sčítání hlasů. Letošní volby se lišily od těch minulých tím, ţe letos se volilo 7 
zastupitelů místo 5. Občané voliči mohli vybírat ze tří kandidátek, celkem ze 14 kandidátů. Po sečtení výsledků 
voleb se potvrdilo, ţe našim občanům není lhostejný osud naši obce, dokázali to svojí účasti ve volbách, která 
byla 71%, kdyţ celostátní průměr byl něco přes 50% účasti. Po ukončení sčítání doručil předseda komise se 
zapisovatelkou za doprovodu starosty obce výsledky do sčítacího centra ČSU' ve Znojmě. Po zkontrolování 
správnosti výsledků voleb obdrţel předseda volební komise doklad o platnosti výsledků voleb se jmény 
přidělených mandátů jednotlivým kandidátům. Po příjezdu volební komise zapečetila výsledky voleb a předala je 
starostovi obce k archivaci. Poté komise svoji činnost ukončila. Starosta obce poté informoval občany místním 
rozhlasem o výsledku voleb do zastupitelstva naši obce. Následující roky ukáţou, zdali měli voliči šťastnou ruku. 
Věřím, ţe ano.         

- předseda volební komise Klement Josef - 
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NNEECCHHÁÁMMEE  TTOO  TTAAKK??  
Jeden den večer, bylo to kolem dušiček, jsem jako vţdy vybíral poštovní schránku. Na první pohled mne mezi 
mnoţstvím všelijakých letáků zaujala neznámá broţura nazvaná „ Necháme to tak?“. Nadpis byl také v němčině 
a angličtině. Zprvu jsem nevěděl, proč jsem tuto publikaci obdrţel. Po přečtení textu a prohlédnutí fotek jsem 
pochopil. Cítil jsem radost a pohlazení duše. 

Tuto kníţečku vydalo občanské sdruţení „Zachraňme dominanty“, které zastupuje pan Bohumil Adámek 
z Višňové (jeden ze sponzorů opravy naší kapličky), jako propagaci putovní výstavy „Necháme to tak?“. Výstava 
se konala ve Znojmě v měsíci říjnu, nyní je moţno ji shlédnout v Brně a do konce roku v Loretě v Praze. 

Občanské sdruţení „Zachraňme dominanty“ upozorňuje na neutěšený stav sakrálních staveb v České republice, 
hlavně v pohraničních oblastech. Má za cíl vzbudit zájem o tuto část kulturního dědictví. Jedná se o kostely, 
kláštery, poutní místa, kapličky, boţí muka a polní kříţe. V kníţečce se píše o ničení sakrálních staveb 
v minulém reţimu. Je zde například uvedena zbytečná demolice kaple Panny Marie pomocné v roce 1952 ve 
Znojmě a mnoho dalších staveb, které byli bourány kvůli silnicím, mostům, atd. Vţdy se našla výmluva, aby se 
nemuselo přemisťovat a opravovat, ale bourat. 

Na posledních listech broţury jsou chváleny opravené sakrální stavby a k nim fotografie před a po opravě. Na 
jedné z fotek je i naše kaplička Nejsvětější trojice opravená v roce 2008. Je krásné vidět mezi všemi těmi 
velkými opravenými kostely i naši malou sakrální stavbičku a ujistit se ţe o tom ví i lidé v okolí. 

To, ţe jsme uváděni, jako příklad pro ostatní nás můţe těšit, ale zároveň zavazuje k další práci v tomto směru. 
V obci máme stále vůči těmto stavbám dluh z doby totalitní. Jde především o zbouranou kapličku svatého Jana 
u mostu. Dohodl jsem se s Martinem Smetákem, ţe společně s dobrovolníky tuto stavbu v roce 2011 zahájíme. 
Stavba se bude financovat ze sponzorských darů, které jsou jiţ z velké části zajištěny. 

Věřím, ţe najdeme mnoho ochotných lidí nám s tímto dílem dobrovolně pomoci.   

                                                                                                                                                         – JS - 

 

SSLLOOŽŽEENNÍÍ  NNOOVVÉÉHHOO  ZZAASSTTUUPPIITTEELLSSTTVVAA  
Na první schůzi nového zastupitelstva 11. 11. 2010 od 18 hod. byl zvolen do funkce starosty znovu pan Josef 
Střecha, místostarostkou se stala paní Marie Dubová. Dalšími členy zastupitelstva jsou paní Lenka 
Brzobohatá, Jarka Bartelová, Božena Pecháčková, Martin Smeták a Rostislav Blahynka.  

Nové zastupitelstvo také schválilo za bouřlivého diskutování opět funkci uvolněného starosty v těsném hlasování 
4:3 hlasům. Dalším předmětem veřejné schůze bylo hlasování funkcí v různých výborech a schválení 
Veřejnoprávní smlouvy s městem Znojmem o projednávání přestupků. 

                                                                                                                                                         – JB - 
  

NNOOVVÝÝ  VVZZHHLLEEDD  WWEEBBOOVVÝÝCCHH  SSTTRRÁÁNNEEKK  OOBBCCEE  

Počátkem září získaly webové stránky naší obce 
nový vzhled, který by měl být přehlednější a 
obsáhlejší pro své návštěvníky. V hlavní 
kategorii jsou zobrazeny v horním menu, kde 
pod názvem „Obec Vítonice“ je skrytý popis 
historie naší obce, současnost, základní 
informace, zajímavosti nebo jízdní řády. Pod 
záloţkou s názvem „Obecní úřad“ je 
k dispozici úřední deska obce, vyhlášky, 
usnesení a povinné informace.  

Webové stránky také nabízejí všechny 
dosavadní čísla zpravodaje, charakteristiku 
spolkŧ v obci, uţitečné odkazy na jiné 
webové stránky a především fotogalerii.  

Úvodní strana obecních webových stránek 
po zadání adresy www.vitonice.info Vám ve 
Vašem prohlíţeči nabízí aktuální informace 
a články o dění v obci, přehled kulturních 

akcí a důleţité kontakty na zastupitele obce. 
Kdokoliv z Vás můţe přispět svými názory či postřehy, ať 

uţ článkem či fotodokumentací Stačí vše zaslat e-mailem na 
vitonice.starosta@seznam.cz nebo přinést na obecní úřad 

v úředních hodinách.  

– JB - 

 

  

http://www.vitonice.info/
mailto:vitonice.starosta@seznam.cz
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ZZ  VVÍÍTTOONNIICCKKÉÉHHOO  PPRROOSSTTŘŘEEDDÍÍ  
  

SSLLEEDDOOVVÁÁNNÍÍ  SSTTAAVVUU  SSPPOODDNNÍÍCCHH  VVOODD  
Málo kdo si jiţ dříve nepovšiml oválného pilíře v poli, jen několik metrů od 
frekventované silnice do Prosiměřic. Je to vrt, který je majetkem Českého 
hydrometeorologického ústavu v Brně a patří do sítě pozorovacích vrtů. 
Byl zde vyhlouben jiţ před více neţ čtyřiceti lety (1965). Od zpočátku zde 
rodina Vránova zapisuje stav spodní vody v blízkém okolí, přičemţ zápisy a 
měření se provádí každý týden přes celý rok. Měření se provádí jednak 
manuálně - pásmem s píšťalou i záznamem grafického přístroje (viz. foto) 
Měsíční hlášení s údaji na grafu i o stavu počasí se zasílá na adresu ČHÚ. 

Letošní vlhký a na sráţkové úhrny tolik bohatý rok přinesl i zajímavá zjištění. 
Z měření vyplívá, ţe tento rok je hladina spodní vody v průměru o 1 metr 
výše neţ v jiných letech. V měsíci květnu byl zaznamenán rekord v historii 
měření - stav spodní vody byl cca. 30 cm pod terénem. Nedivme se tedy, ţe 
se letos nemůţeme zbavit spodních vod ve sklepích ve dvorech domů v obci. 
Naopak nejsušší byl stav v létě roku 1992. Hladina spodní vody byla tehdy 
209 cm pod povrchem. Na jaře roku 2006 při rozvodnění Jevišovky byla 
voda všude okolo vrtu, takţe stavy byly neměřitelné. 

Za poskytnuté informace patří manţelům Vránovým velké poděkování.  

                                                                                                                             - MS- 
  

LLEETTEECCKKÉÉ  SSNNÍÍMMKKYY  OOBBCCEE  ZZ  RR..  11995533  
Občané, kaţdodenně uţívající internet. Máte zájem se podívat a ukázat svým přátelům i známým unikátní 
letecké fotografie obce z roku 1953. Ţádný problém. Pro lepší orientaci je zde moţnost srovnání s rokem 2006. 
To vše moţno spatřit na: http://kontaminace.cenia.cz 
 

HHNNÍÍZZDDĚĚNNÍÍ  ČČÁÁPPŦŦ  
Letošní hnízdění čápů přineslo jednak život celkem třem 
mláďatŧm a smrt jednomu ze starých čápů. Ten nejspíš 
zaplatil nejvyšší daň motorismu. V měsíci červenci byl 
zřejmě sraţen neznámým motorovým vozidlem. Jeho 
uhynulé tělo bylo nalezeno ve struze u hlavní silnice na 
Moravský Krumlov. Poslední srpnový týden se tak na 
zpáteční cestu do Afriky vydal z mladých pouze jeden.                              

          Foto: Nalezené tělo uhynulého čápa                                                                                                                           

-MS - 
 

SSPPOORRTTOOVVNNÍÍ  ČČIINNNNOOSSTT  OOBBČČAANNŦŦ  
  

  ÚÚČČAASSTT  NNAA  KKOOZZIINNAA  CCUUPPUU  VV  OOLLEEKKSSOOVVIICCÍÍCCHH  

S myšlenkou zahrát si amatérský 
fotbálek na turnaji přišli do fotbalu 
zapálení nadšenci z naší obce. Dne 5. 
července se hned dva Vítonické týmy 
zúčastnili známého turnaje Kozina 
Cup v Oleksovicích. První tým 
nazvaný ČÁP sloţený z hráčů kolem 
pana Jelínka - trenéra týmu byl 
nalosován do skupiny B a získal za 
výhru nad Amatéry z Oleksovic 3:2 a 

remízu s Carpe diem Brno 1:1 ve své skupině páté, první 
nepostupové místo. Druhý tým, zdánlivě fotbalově vyhlíţející 
sloţený z hráčů kolem pana Libora Horáka a nazvaný KLUDI si ve 
své skupině C počínal obdobně. Získal téţ první nepostupovou 
příčku (5. místo) za jedno vítězství nad FC Autogemes Znojmo 3:1 
a remízu s FC Dobronice 1:1.  

Přes mírné zklamání z vyřazení týmů hned v základních skupinách 
se hráči spolu opět střetli, tentokrát na „tiskovce“ u pivečka v domácí hospůdce Na Baště. Zde své účinkováni 
patřičně do detailů rozebírali.  

- MS - 

 

Foto: pan Vrána u vrtu 

VVEE  VVÍÍTTOONNIICCKKÝÝCCHH    TTÝÝMMEECCHH  HHRRÁÁLLII::  
 

Tým KLUDI: 

Libor Horák ml. a st., Aleš a Radek 
Brzobohatí, Aleš Horký, Luboš 
Jurkovič, Radek Blaško, Polický 
Lukáš, Lang Leoš a nehrající kapitán 
Polický Jan ml.  

 

Tým ČÁP: 

Tým ČÁP - Tóth Tihi a Michal, Valeš 
Roman, Lorenc Lukáš, Čech Vladimír 
ml. ostatní spoluhráči byli z jiných 
vesnic 

 

http://kontaminace.cenia.cz/
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„ NEJSME TI, CO UDÁVAJÍ SMĚR A NETOUŢÍME SE JIMI STÁT. JSME NEOBYČEJNĚ OBYČEJNÍ MUŢI A VÍNA VYRÁBÍME PRO 

POTĚŠENÍ. KAŢDÝ Z NÁS JE JINAK ODUŠEVNĚLÝ A VE SVÉM VÍNĚ MÁ PŘEDNOSTI I ZÁPORY. URČITĚ I VY SI NAJDETE U NÁS 

TO SVÉ VÍNO, KTERÉ VÁS OKOUZLÍ SVÝM ŠARMEM.“ 

 

ÚÚČČAASSTT  NNAA  KKOOZZIINNAA  CCUUPPUU  VV  OOLLEEKKSSOOVVIICCÍÍCCHH  ––  ffoottooggrraaffiiee:: 

 

 

 

 

 

  

 
 

ŽŽIIVVOOTT  VV  OOBBCCII  
  

DDĚĚTTSSKKÝÝ  DDEENN  
Naplánovat dětský den a trefit se v letošním mokrém roce přitom do dne bez deště se ukázalo být nad síly 
organizátorů. Dne 30. května vše nasvědčovalo, ţe se počasí smiluje. Jen co se místní ţeny coby organizátorky 
rozptýlily po hřišti se sportovními disciplínami, spustil se liják a veškeré soutěţe krom jízdy zručnosti a střelby ze 
vzduchovek bylo přesunuty do kulturního domu. V rámci moţností pak hry probíhaly aţ do rozdání všech 
sladkostí. Zejména děvčata uvítala diskotéku na sále v podání DJ Romana.  Po čase i pršet přestalo, takţe 
proběhla i plánovaná střelba ze vzduchovek. Nechyběl ani tradiční fotbálek mezi svobodnými a ženáči 
posílenými o juniory do 10 let. A vyhráli všichni, kdo se nejen zápasu, ale i dětského dne zúčastnili. Protoţe, kdo 
si hraje - nezlobí.           - MS –  

 

      Foto: Soutěţe v kulturním domě    Foto: Účastníci fotbalového utkání 

 

1100..  77..  22001100  --  DDEENN  OOTTEEVVŘŘEENNÝÝCCHH  SSKKLLEEPPŮŮ  

Tímto hlavním mottem pana Pavla Venhudy - duchovního otce myšlenky pořádání vinařské akce na sklepech, 

se řídili místní vinaři při letošním jiţ čtvrtém ročníku Dne otevřených sklepů. Ten proběhl dne 10. července a 
dveře se pro účastníky akce otevřely v celkem 14 - ti sklepech. Krom domácí nabídky zde byli i dva hosté. Ve 
sklepě pana starosty ZEA Hostěradice s 12 - ti vzorky vín z viniční tratě Volné pole a u pana Navrátila jiţ po 
druhé Tvarůţkovi z Prosiměřic. Novinkou byla ve sklepě pana Škrdly instalována videoprojekce dřívějších 
ročníků. Zde byla uloţena také tombola se 150- ti cenami. 
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První cenou bylo 50. litrů bílého vína vyrobeného 
panem Venhudou nazvané „Vítonická pozdní 
romance v mlhavém závoji“.  

U obecního sklepa stejně jako loni vyhrávala 
cimbálová muzika Mája, kterou po setmění 
vystřídala skupina country muzikantů s kytarami.  

Kdyţ se pije, tak se i jí. Letos byly pro tuto akci 
poraženy tři prasata, jedno menší na roţeň a dvě 
na kotlík.  V sedm večer bylo vše snědeno. Zde je 
třeba podotknout, ţe díky sponzorování pana L. 
Horáka se za porci nic neplatilo. Uvědomělí pouze 
přispívali do kasičky dobrovolným příspěvkem. 
V neposlední řaděje třeba téţ poděkovat partičce 
našich „masařŧ“ letos sladěných do slušivých 
zástěr, kteří se celý den lopotili v kouři a vedru, aby 
ostatní nestrádali hladem.  

Před soumrakem zavítalo mezi vinaře a hosty naše 
originální sklepní strašidlo hrabě Faulenc Huhla se 
svým pomocníkem Klauzim. I tentokrát po nezbytné 
prohlídce sklepa a poškádlení hostů a dětí rozdával 
taktéţ originální měděné mince doplněné letos o 
stříbrňáky. 

Jedním z mála záporů letošního ročníku byly 
nekonečné nálety odpuzujících komárů, štípajících 
všude a všechny…   

Ze vzdáleného Spáleného Poříčí (Plzeň.kraj) 
následně přišlo poděkování za organizaci akce. 
Závěrem poděkování patří všem vinařům, kteří měli 
letos otevřené sklepy a všem těm kdo se jakýmkoliv 
způsobem zapojili a podíleli na organizaci a průběhu 
této vinařské kulturní akce.            - MS - 

  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 

RREEKKOONNSSTTRRUUKKCCEE  SSKKLLEEPPŦŦ      

V souvislosti s děním na sklepní kolonii se nedá nepovšimnout odvedených letošních stavebních prací na 
dalších sklepech. Portál svého sklepa opravují Čechovi, Střechovi a Polickovi. Stavební ruch, který není 
vidět- uvnitř sklepů se koná i v několika dalších. Inu elektřina je krom svícení vinařům – stavebníkům, velikým 
pomocníkem. Jen tak dál. Úsilí vinařů je však také narušováno nájezdy nejrůznějších nenechavců. Po krádeži 
volně loţených plných cihel zmizela tentokrát prostřední tzv. luxusní (se zrcátkem uvnitř) dřevěná budka 
suchého záchodu. „To je toho, beztak byla na hxxxo,“ řeknou si mnozí s nadsázkou, ale za 5000,- Kč takovou 
nikde nekoupíte.  

-MS- 

 
Fotogalerie z kulturních a sportovních akcí na:  http://obecvitonice.rajce.idnes.cz/ 
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22..  88..  22001100::  IIDDYYLLIICCKKÁÁ  TTRRAADDIIČČNNÍÍ  PPOOUUŤŤ  PPOODD  KKAAPPKKOOUU  KKRRIITTIICCKKÝÝCCHH  JJAAZZYYKKŦŦ  

Kaţdoroční první srpnový víkend je v naší obci 
ve znamení jedné z největších kulturních akcí s 
názvem "Tradiční pouť 2010". Hlavní 
organizační břemeno na sebe vzal SDH 
Vítonice, finančně se připojil i Obecní úřad 
Vítonice a vypomohli i členové Mysliveckého 
sdruţení Čáp Vítonice. Třídenní program byl 
odstartován v pátek odpoledne dovezením a 
očištěním "máje" a páteční rockovou zábavou se 
skupinou ORYON, kterou má velmi v oblibě 
místní mládeţ. Ve většině domácností se během 

čtvrtka či pátku líhla vůně pečících se koláčů, 
zákusků či jiných sladkých pochutin. Okolí 
kulturního domu v sobotu dopoledne bylo 
přikryto nádechem pouťové atmosféry, neboť se 
postavila "mája", zbarvila se zeleň barevnými 
fáborky a otevřela se první láhev místního vína s 
přáním příznivého počasí a vydařené akce. 

Nic jiţ nechybělo k pravému pouťovému 
hodování a zábavě, tentokrát v sobotu večer 
rozezněla kulturní dům skupina Víkend, která 
také přilákala zhruba stovku hostů. Po náročném 
večeru čekala mládeţ poslední náročná etapa - 
nedělní zvaní po vsi a zavádění. Sluníčko svítilo, 
mše svatá v místním kostele se blíţila ke konci a 
jednotlivé páry zavádějících mládeţníků se 
scházeli k budově obecního úřadu. Nejdříve 
úctyhodných 15 párŧ, v čele se stárkem a 
stárkovou, předvedly své tančení umění na 
travnatém místě před kostelem, kde dechová 
skupina Skaláci zahrála pár "dechovek" a pak uţ 
vyrazili na svoji několikahodinovou "pouť" obcí, 
kde dům od domu rozveselovali a zvali místní 
občany na "tradiční zavádění pod májou". 

Abychom naši malou vesnici měli co nejdříve, a 
nejrychleji obešlou, rozdělili jsme se na 2 skupiny 
a střídavě navštěvovali kaţdý dům, ochutnali 
různé druhy sladkých či slaných pochutin a 
rozlévali litry chutného vína do krásných vinných 
skleniček s motivy obce. Vše bylo sladěno, 
hudba hrála, stárek se stárkovou roztančili a 
vyzvali řadu občanŧ k tanci, ani mládci nebyli 
pozadu a vyzvali k tanci své rodiče či 
příbuzné. Ti zkušenější uţ dopředu věděli, kde 
co mohou čekat a na co se těšit, např. na 
tradiční smaţené řízky ve voňavé kuchyni u 
jednoho nejmenovaného místního vinaře nebo 
jídlem a pitím bohatě přichystaný stůl u místních 
chalupářů či jiţ okem přitahující domácí věnečky 
na talíři jedné šikovné kuchařky. Někoho více 
přitahovali vzorky místních vinařů či domácí 
slivovice. Koláče na milion způsobu na talíři 
kaţdé hospodyně uţ občas nebylo kam dávat, 
ale je těţké odmítat, kdyţ většina maminek či 
babiček nad pečením strávila tolik času či nocí. 
Poslední dům v obci jsme navštívili krátce před 
15 hodinou a poté se rychle rozešli společně s 
muzikanty do svých domovů, abychom náš 
ţaludek nasytili pozdním pouťovým obědem. 

O hodinu později uţ byl naplánován sraz holek u 
stárkové a kluků u stárka. Vzhledem k tomu, ţe klukům pobyt u stárka trval velmi dlouho, raději jsme se jako 
holky vydaly klukům a muzikantům naproti, abychom čekající hosty a diváky pod májou dlouho nenapínali. 
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Setkali jsme se pomyslně u hasičské zbrojnice, 
holky rychle klukům připevnily rozmarýny na 
košile, seřadili se a vydali se na poslední letošní 
pochod obcí směrem k tanečnímu parketu. 
Taneční kreace jsme nacvičili jiţ ve čtvrtek, ale 
protoţe se počet párů rozrostl aţ na liché číslo, 
měli jsme trošku obavy, jak nám to vyjde a zda 
se nespleteme. Nakonec vše dopadlo velmi 
dobře, po dlouhém nástupu, pár 
promenádách jsme nechali vyniknout naše 
"nováčky" neboli mládky s mládkovýma. Po 
nich jsme přihlíţejícím očím zatančili v párech a 
pak uţ patřilo sólo pro stárka se stárkovou. 
Závěrečné seřazení a pár za párem jsme za 

potěšujících ovací odcházeli z parketu. "Máme 
to za sebou…“, asi takto vypadal výraz většiny 
zavádějících. Na parket jsme se vrátili ještě ke 
společnému fotografování a symbolickému tanci 
s rodiči neţ se kaţdý rozprchl.  

Děkujeme všem občanŧm, kteří náš přišli 
pochválit za předvedený výkon a kteří ocenili 
naše snažení. Za posledních 5 let jsme letos 
zaţili největší počet zavádějících, proto jim všem 
děkuji. A všem zlým jazykům, kteří si neustále 
myslí, ţe období jejich mládí bylo to nejlepší, co 
naši obec potkalo, bych jen vzkázala, ţe stejně 
jako rychle roste jejich proměnlivost názorů a 
nespokojenost s naší snahou, stejným poměrem 
je těţší a těţší přemlouvat mládeţ k udrţení aktu zavádění pod májou, nemluvě o volbě stárka i stárkové.  
 

 
 

Foto: Zavádějící mládeţ      - JB - 

 

PPOOHHLLEEDD  DDOO  HHIISSTTOORRIIEE::  
  

VVÍÍTTOONNIICCKKÁÁ  KKRROOJJOOVVÁÁ  MMLLÁÁDDEEŽŽ  VV  RROOCCEE  11995500  
Velikou módou posledních let v mnoha okolních obcích se stalo pořizování krojů pro zavádějící mládeţ. Naše 
obec, jeţ byla po poválečném odsunu německých obyvatel nově osídlena, taktéţ kroje nevlastnila. Avšak jiţ v 
roce 1950 se díky slečně učitelce Jiřině Plotové (Burdové) podařilo zapůjčit ze Znojma kroje pro 8 párů. Tedy 
celkem pro 16 Vítonických mládeţníků. Ti tehdy pod učitelčiným vedením (která se také účastnila) nacvičili tzv. 
Českou besedu, tanec který poté tančili nejen o pouti v naší obci. 

V tehdejších těţkých poválečných letech v pohraničí šlo o zcela výjimečnou činnost. Naši mládeţníci vystupovali 
ve Znojmě a ve Chvalaticích u Vranova nad Dyjí, kde doplnili program slavnostního aktu zakládání místního 
JZD. Zde vznikl i originální filmový záznam, kde pózovali podle potřeb filmařů, ale který však nikdo z tehdejších 
zúčastněných mládeţníků nikdy neviděl.  
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Tancování besedy se uskutečnilo i o pouti 
v r. 1951, na place před hasičskou 
zbrojnicí. V zimě roku 1952 učitelka Jiřina 
Plotová odešla učit do školy ve 
Chvalovicích a s ní skončilo ve Vítonicích i 
tančení v krojích. Paní Marie Brzobohatá a 
Arnoštka Šlapáková, se tehdejšího tančení 
jako krátce plnoleté dívky osobně 
zúčastnily a i kdyţ to byla doba největšího 
komunistického teroru, rády si nad touto 
fotografií na všechny zavzpomínaly. Vţdyť 
byli taky mladí. 
 

Společná fotografie z Chvalatic r. 1950: 

Stojící chlapci od leva Jan Hermann, Karel 
Horký, Emil Mastný, Oldřich Horký, Robert 
Jíra, Josef Nechvátal, Rudolf Čapoun a 
Bedřich Dvořák. Stojící dívky od leva Marie 
Drozdová (Surá), Marie Jedličková, 
učitelka Jiřina Plotová, Anna Dvořáková, 

Arnoštka Seethalerová (Šlapáková), Marie Hermannová (Brzobohatá), Aneţka Adamová a Boţena Čapounová  

- MS- 
  

2266..  88  22001100  --  DDIIVVAADDEELLNNÍÍ  PPŘŘEEDDSSTTAAVVEENNÍÍ  
Obec se přihlásila do 4. ročníku Malého festivalu loutek, jenţ byl projektem 

mikroregionu Moravskokrumlovsko a generálního partnera skupiny 
ČEZ.  V rámci tohoto festivalu proběhlo na sklonku prázdnin v obcích a 
městech Moravskokrumlovska na šest desítek 

představení. Dne 26. srpna proběhlo i u nás.  V  kulturním domě se 
představilo Divadlo na cestě s loutkovým divadlem a pohádkou 
s názvem O princezně Lesněnce. Představení bylo zdarma a 
navštívilo jej cca 60 dětí i dospělých.    

- MS - 

  

88..  1100..  22001100  --  SSEETTKKÁÁNNÍÍ  DDŦŦCCHHOODDCCŦŦ  

Historicky třetí společné setkání našich seniorů se uskutečnilo dne 8. října v kulturním domě.  

Starosta obce, vědom si brzkým konáním komunálních voleb jen úvodem všechny přivítal a popřál dobrou 
zábavu. Přesto ţe se tentokrát nezmínil o činnosti obecního úřadu, nevyhnul se následné kritice o předem dobře 
připravené předvolební „agitce“.  

O kulturní vsuvku se na úvod postaraly dvě děvčátka a to Lada Marie Střechová a Tereza Radová, které 
společně zarecitovaly a zazpívaly. Po společném obědě přišel čas pro pana muzikanta. Ten hrál a zpíval známé 
i méně známé písničky a hity pro pobavení přítomných. A ti se také bavili a tančili. Důchodci muţi byli na parketu 
v menšině, i kdyţ se do tance aktivně zapojil i nejstarší muţ obce pan Šabata, který rozhodně nebyl jen do počtu 
a tančil jako za mladých let. Do tance se zapojil i starosta obce, kterého „děvčata“vyzvala na dámskou volenku. 

-MS- 

SSEETTKKÁÁNNÍÍ  DDŦŦCCHHOODDCCŦŦ  ––  ffoottooggrraaffiiee:: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 
11 

JOSEF STRATIL: „Králík je živý tvor, který potřebuje každodenní 
péči.“ 

 

Jedním z důchodců, který se také akce krátce zúčastnil, a patří mezi ty stále aktivní, 
byl pan Josef Stratil. I kdyţ před nedávnem čelil ztrátě nejbliţší osoby - své 
manţelky, neodmítl se podělit se čtenáři zpravodaje o své úspěchy a poznatky 
s chovem králíkŧ - svým dlouholetým koníčkem. 

Členem Českého svazu chovatelů je pan Stratil nepřetrţitě jiţ třicet let (1980). Je 
členem základní organizace ČSCH v Prosiměřicích a v součastné době zastává 
funkci hospodáře. 
 

 Jaká plemena králíkŧ chováte, nebo choval? 

V současnosti chovám celkem 5 samic a 4 samce čistokrevných králíků. Vystřídal 
jsem Kalifornské, Novozélandské, Činčily velké, Tříslové černé i Vídeňské 
modrošedé. U všech chovaných králíků si vedu rodokmen 4. generace zpět. 

Přičemţ z jednoho vrhu (7- 8 králíčat) se dá vybrat polovina k dalšímu šlechtění, ostatní jsou na maso. 
Mnohdy je schopný celý vrh. Cena čistokrevného králíka se dále hodnotí bodovým ohodnocením podle 
směrníku. Např. Kdyţ má králík 96 bodů, můţe to být aţ 600,- Kč. Králík v nejlepší kondici je mezi 1 - 3 rokem. 
Je to ţivý tvor, který potřebuje kaţdodenní péči. Preventivně kontrolovat a pravidelně očkovat. 
 

 Mŧžete zhodnotit letošní rok? 

Tento rok byly všude v okolí i daleko mimo region úhyny králíků na mixematozu. Jak jsem jiţ řekl, je prvořadé 
dodrţovat termíny očkování, nepodcenil jsem preventivní kontroly od pana doktora Mikuláška. Můj chov nebyl 
postiţen. Např. Na Národní výstavě v Uherčicích u Hustopečí se jiné roky hodnotí aţ 7 tisíc králíků letos jen 3 
tisíce.  
 

 Kde a kam všude jezdíte na výstavy? 

Projel jsem skoro celou republiku. Čechy  - např. Lisá nad Labem, Sedlčany, Tábor a na Moravě jsem byl v 
Hodoníně, Přerově, Litoveli, Šternberku nebo v Hranicích. Tady se také nejlépe prodává. Ty peníze by u nás za 
králíka málo kdo dal. U nás na Znojemsku jsem se výstav taky účastnil. Na výstavy mě často doprovázela 
manţelka. Úspěch v podobě přinejmenším čestnou cenou ať za jednotlivce nebo za kolekci jsem sklízel na 
kaţdé výstavě.(Pozn. Úspěchy pana Stratila dokazuje fotografie s jeho cennými trofejemi). 
 

 Co areál ve vaší domovské organ. v Prosiměřicích? 

Začínali jsme po revoluci v r. 1990 a v začátcích nám hodně pomohl tehdejší starosta obce Honza Kuřitka. Areál 
byl postaven v brigádnických hodinách jen odborné práce, např. tesařské, odvedl řemeslník. Hodně vypomohl i 
okresní výbor ČSCH ve Znojmě. V současnosti se zde koná první neděli v červnu místní výstava a prodejní trhy 
kaţdou poslední neděli v měsíci. Poslední 
letošní bude 28. 11. 2010. 
 

Za svoji dlouholetou aktivní činnost byl pan 
Stratil oceněn postupně bronzovým, 
stříbrnýma v roce 2008 i zlatým odznakem 
od Ústředního výboru v Praze. Veliký podíl 
na úspěších v tomto koníčku měla 
manţelka. „Jí patří za vše velký dík“, dodal 
na závěr pan Stratil a setřel z oka slzu.  
 

Krom chovatelství má pan Stratil i dalšího 
zajímavého koníčka. Je traťovým 
komisařem na Brněnském autodromu ale o 
tom zas aţ někdy příště.  
 

S přáním stálého zdraví a chuti do dalších 
chovatelských aktivit děkuje za rozhovor Martin 

Smeták. 

 
 
 
 
 
 

SDH Vítonice pořádá v zimním období SSBBĚĚRR  SSTTAARRÉÉHHOO  PPAAPPÍÍRRUU. Sbíráme v intervalu cca 1x měsíčně pouze 
noviny, časopiy či letáky. V letošním roce prozatím nevybíráme karton. Přesné datum a čas sběru vždy dopředu 

vyhlásíme místním rozhlasem a informačním letákem v místním obchodě. Děkujeme. 
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SSDDHH  VVÍÍTTOONNIICCEE  
 

1133..  88..  22001100  --  VVÍÍTTOONNIICCKKÝÝ  NNOOČČNNÍÍ  PPOOHHÁÁRR  MMLLAADDÝÝCCHH  HHAASSIIČČŦŦ  
 

Ani pověstného data – pátku třináctého se Vítoničtí hasiči nezalekli a uspořádali v tento den jiţ V. ročník noční 
soutěţe mladých hasičů. Nejenom znojemská druţstva mladých hasičů stála v 18 hodin na slavnostním zahájení 
celé soutěţe, ale pozvánku přijaly i kvalitní druţstva z okresu Třebíč, Jihlavy či Vyškova. Startovní listina čítala 9 
druţstev mladších a 16 druţstev starších. Nejdříve začala dvoukolově kategorie mladších, z nichţ nejrychlejší 
sedmnáctkové pokusy zaběhly Výčapská druţstva v pořadí 1. Výčapy "A" (17,18), 2. Výčapy "B" (17,39) a 
bronzová příčka patřila domácímu druţstvu 3. Vítonice "A" (18,20), těsně za medailovými pozicemi skončilo 
naše Vítonické "Béčko" (18,26), které bylo sloţeno pro domácí pohár. Osmnáctkou se ještě bleskli mladí hasiči z 
Únanova (18,48) a Hostěradic (18,96). Za hodinu a půl byla mladší kategorie ukončena a šťastné tváře těch 
nejmladších přebírali medaile a věcné či sladké ceny za své výkony.  

Starší kategorii zahajovalo domácí druţstvo Vítonice "A" a prvním pokusem 14,76 s nasadilo vysokou laťku pro 
své soupeře. Jenţe tzv. "čtrnáctka" na vítězství v letošním ročníku nestačila. Starší mladí hasiči z Heraltic (TR) 
zaběhli hned v prvním kole čas 13,74 a ţádnému z dalších 14 týmů se nepovedlo tento čas překonat. Heraltičtí 
hasiči jsou tak novými ročními majiteli putovního poháru SDH Vítonice. Stříbrné medaile se houpaly na krku 
hasičů z Nevcehle (JI), kterým se podařil poţární útok v čase 14,36 s a bronzové medaile s oranţovými 
stuţkami ladily k dresu domácímu druţstvu Vítonice "A", kteří v druhém kole vylepšili svoji "čtrnáctku" na čas 
14,61s. 

„S medailí jsem spokojená, bylo to velmi vyrovnané a napínavé aţ do posledního pokusu, ale dobře víme, ţe to 
mohlo být i trochu lepší.“ prozradila Pavlína Horáková z bronzového druţstva starších SDH Vítonice „A“. 
Nezbývá neţ se těšit na další ročník.  

- SDH Vítonice - 
Noční pohár mladých hasičŧ ve fotografiích: 
 

  
 
  

VVÍÍTTOONNIICCKKÁÁ  HHAASSIIČČSSKKÁÁ  OOLLYYMMPPIIÁÁDDAA  pprroo  mmllaaddéé  hhaassiiččee::  „Pořád jsme něco dělali, pořád 

jsme něco hráli, pořád jsme se smáli.“ 

Jako uţ po několikáté jsme se i letos maximálně těšili na hasičské stanování. Nedočkavě jsme čekali a čekali. 
Někteří balili věci uţ několik dní dopředu, někteří to nechali na poslední chvíli, ale všichni jsme se v neděli 15. 8. 
2010 sešli na hřišti. A začali se stavět stany =). Letos se netradičně začalo hasičskou olympiádou, která 
trvala po celou dobu stanování. Měla několik disciplín, mezi které patřilo třeba nejrychlejší béčko nejlepší 
košař/ka apod..  

V pondělí ráno jsme zahájili den menší rozcvičkou. A po zbytek dne si uţívali slunečného počasí a hráli 
nejrůznější hry. Kdyţ přišel večer, vydali jsme se jako kaţdoročně na malou procházku lesem =) - takovou menší 
stezku odvahy. Někteří se báli míň někteří naopak víc a někteří vůbec. Ovšem ti, co dělali největší hrdiny, brzo 
utichli a pouze se drţeli za ruce a potichoučku šli. Kdyţ jsme dorazili opět na hřiště, mluvil jeden přes druhého o 
té cestě, první mluvil o tom, druhý zas o tamtom a já z toho byla zmatená. Pak jsme se utišili a začali si znovu 
tentokrát uţ potišeji povídat, popřípadě si zahráli nějakou hru v kulturáku nebo zazpívali. Kdyţ nastal čas jít spát, 
zalehli jsme, zachumlali se do spacáků a potichoučku si ve stanech ještě šeptali, ale netrvalo to dlouho a všichni 
jsme usnuli.  

Další dny ráno se nám zrovna dvakrát stávat nechtělo, vynechali jsme rozcvičku, nasnídali se a zahájili tím další 
den. Ten jsme víceméně strávili tím, ţe jsme dokončovali naši hasičskou olympiádu. Ţe bysme se některou 
chvíli nudili, se vůbec nedá říct, pořád jsme něco dělali, pořád jsme něco hráli, pořád jsme se smáli. Kdyţ 
se setmělo, čekala nás poslední disciplína olympiády, byl to noční orientační běh neboli noční orienťák. Mě 
osobně se tahle disciplína zamlouvala nejvíc, a taky mě nejvíc bavila. Princip byl jednoduchý, běţeli jsme po 
jednom, a běţeli jsme tak dlouho, dokud jsme nenarazili na blikající světélko, které označovalo otázku, na kterou 
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máme opovědět. Šlo o to mít co nejrychlejší čas a co nejvíce správných odpovědí, cesta končila opět na hřišti. 
Kdyţ uţ jsme všichni doběhli, zahráli jsme si ještě nějakou tu hru. Ale jelikoţ jsme byli docela unavení, šli jsme 
spát. 

Nastal náš poslední společný den. Byl to takoví ten uklízecí den, kdy jsme sbalili stany, uklidili kulturák, posbírali 
papírky po hřišti. A na závěr toho našeho stanování jsme vyhlásili tu naši hasičskou olympiádu. A tím pro nás 
stanování končilo, rozešli jsme se domů. A na těch pár dní vzpomínáme dodnes a jen v dobrém. Poděkování za 
tyto skvělé dny patří také paní Bartelové, která nám kaţdý den vařila výborné jídlo, panu Bartelovi a Pavlíně za 
organizaci jednotlivých disciplín a her. Díky všem! 

- Majka Langová ml. -  
 

Hasičská olympiáda MH ve fotografiích: 
 

  
 

  
 

  
 

TTÁÁBBOORR  PPOODDHHRRAADDÍÍ  22001100    

Uţ je to pár let, kdy jsem poprvé balila své tašky na několikadenní společný pobyt, ale i kdyţ roky plynou, 
sezóna za sezónou se střídá neskutečnou rychlostí, to balení tašky mě neomrzelo. TÁBOR PODHRADÍ se stal 
kaţdoroční zastávkou v období, kdy listí začíná ţloutnout a opadávat. V období, kdy naše školní dny zastaví den 
státního svátku. V období – konce září, přesně na přelomu „staré“ a „nové“ hasičské sezóny mladých hasičů. 

Kaţdý se těšil na táborové ubytování a 5 denní společný pobyt po svém. Nepřijela nás polovina vesnice, ani nás 
nebylo jako mravenců na jedné hromádce, ale o to více vše probíhalo v naprosté pohodové atmosféře. Se 
Snopinou jsme vymyslely několik nových her, ale jejich realizace byla během pobytu pouze na chuti dětských 
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tváří. Letošní sloţení mládeţe bylo velmi 
neobvyklé, sešla se v podstatě kategorie starších v 
čele s Leem, Simčou, Marťou, Ivčou, Máří, Pájou, 
Kamčou, Simčou Š. A Míšem. Mladší kategorii 
zastupovaly Terezky a Šárka. Pak uţ jsme 
mládeţnickou bandu uzavírala já, Snopina, Hanka 
a Milan. Ranní rozcvičky jsme raději nerealizovali, 
protoţe většina z nás měla sama problém se 
vstáváním. Po snídani jsme většinou začínali den 
letos oblíbeným kolotočem ve stolním tenise, ale v 
pátek odpoledne jsme ještě na nepromáčeném 
hřišti stihli fotbalové utkání či molekuly. 

Páteční večer byl v podstatě zahajovacím večer s 
táborákem a taneční zábavou. Sál společenské 
místnosti roztančil Štěpán s novými zpěváky. 
Sobotní den jsme uspořádali turnaj ve stolním 
tenise, šipkách a také různé soutěţe na hřišti pod 
taktovkou Snopiny. Vrcholem dne byl večerní 
program neboli VÍTONICKÁ STARDANCE 2010. 
Podařilo se seskupit 4 dvojce, i kdyţ s nízkým 
počtem klukům bylo velmi obtíţné sestavit pár, a 
tak dvě dvojce tvořily samé holky. Stardance 
moderovala Maruš, do poroty usedla Janča, 
Maruš, Kája a Leo senior, aby ohodnotili výkony 
soutěţících ve 3 kolech. V zahajovacím kole se 
tanečními představili ve valčíku, v rock and rollu a 
v rockové písni. Po tomto kole postupovali pouze 
tři páry. V semifinále pak páry tančili country a 
disco tanec. Do finále se probojovala Ivča s 
Marťou a soupeřem jim byli favorité Leo se 
Simčou, kteří ve finálovém kole ohromili všechny 
přihlíţející sestavou na hip-hop tanec, a tak o jejich 
celkovém vítězství nebyl pochyb. 

V neděli se nám počasí pokazilo celodenním 
deštěm, a tak jsme krom stolního tenisu, 
zopakovali kartičky a střelbu na braňák. Dopoledne 
jsme ještě hráli pár her ve společenské místnosti, 
zdolali výtečný oběd a v době kdy déšť ustával, 
jsme připravili zpestření v hledání pověšených 
bonbónů v okolí tábora po určené trase. 

A co se dělo v pondělí a v úterý? Stihla se 
procházka kolem řeky, přes skály i lesy do blízké obce Podhradí nad Dyjí. Jeden den se do vaření pustila i 
mládeţ, kdyţ si k jídlu připravila domácí pizzu, hrály se různé hry, večerní dýchánky patřily stolní hře „Aktivity“ a 
dny plynuly jako voda v řece Dyji. V úterý nezbylo neţ sbalit zpět své věci do tašek a odjíţdět do svých domovů. 

- JB - 

ZZNNOOJJEEMMSSKKÁÁ  OOKKRREESSNNÍÍ  LLIIGGAA  22001100  VV  PPOOŽŽÁÁRRNNÍÍMM  

SSPPOORRTTUU  

Hatricku na Znojemské lize dosáhlo v letošním roce družstvo žen, 
neboť potřetí za sebou se dokázalo v celkovém součtu bodů 
jednotlivých kol Znojemské okresní ligy v poţárním útoku umístit na      
1. místě. Putovní pohár pro vítězky ligy, tak jiţ natrvalo zůstává v 
našem sboru.  

Muži se v letošním ligovém ročníku vyšplhali až na celkové            
4. místo, kdyţ na bronzovou příčku jim v součtu bodů za jednotlivá kola 
scházelo pouhé 2 body. Druţstvo našich mladíků se v druhé polovině 
ligových kol dokázalo ohromným způsobem zlepšit, a tak si 21. 8. 
v Pravicích na předposledním kole odváţeli např. černé ţivé prase za  
2. místo díky novému osobnímu rekordu v čase 19,79 s.  
 

G R A T U L U J E M E ! 
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Foto: Odcházející mladí hasiči 

Foto: Poslední společný start týmu starších Vítonice „A“ 

MMŦŦJJ  PPOOSSLLEEDDNNÍÍ  ZZÁÁVVOODD  ZZAA  MMLLAADDÉÉ  HHAASSIIČČEE  

Pohár Mudr. Milana Špačka – Výrovice 18. 9. 2010 … - V tento den asi nikdo z nás neměl potuchy, co se stane. 
Všichni jsem, ale věděli, ţe dneškem uţ nám padla. Byly to závody jako kaţdé jiné. Příjezd, vybalení věcí, rychle 

všichni převléci se, na nástup a pak uţ jen chvilka 
nervů. Něco bylo ale trochu jinak. Druţstvo „A“, 
myslím, ţe jsme se cítili jinak. Seděli jsme před 
startovní čárou a v ruce kaţdý z nás měl tu jedinou 
věc, kterou natolik miloval a při běhu s ní dokázal 
splynout jako jeden člověk! Nikdy v ţivotě jsem 
neviděla, jak náš košař si tak zadumaně prohlíţí 
koš, on seděl a jeho mysl byla upřená jen na to 
jedno! Kaţdý jsme jim domlouvali a říkali si, dnes to 
nesmíme zkazit. Dnes ne!  

Blíţil se start prvního druţstva. Byli to starší 
z Výrovic. Kdyţ jsme se dozvěděli jejich čas, naše 
nervozita stoupla ještě víc. Měli 14,52. Pamatuji si, 
ţe jsem rozdělovač stiskla tak pevně, jak jen to šlo, 

protoţe jsme šli hned na řadu my, náš tým. Kaţdý 
dělal to, co měl uţ za ta dlouhá léta naučeného. 
Kaţdý měl svou práci, nikdo si ani ve snu nedovedl 
představit, ţe by mu někdo jiný zkusil pomoct, kaţdý 
to měl na svém vlastním triku. Člověk by se ani 
nenadál a byli jsme na startu. Zaujali svůj postoj a já 
v koutku oka viděla, nás všechny. Padl výstřel. 
Rozběhli jsme se ke svým láskám, jako kdyby je 
někdo unášel, zapojit, zvednout se a běţet! Co jen 
nám síly stačily. Dnes mi ani nepřišlo, ţe by můj 
drahoušek nadával na mokrou hlínu pod sebou, 
leţel klidně a nechal se unášet vodou. Přese mě, 
hadicemi aţ k proudnicím. Bylo po všem. Kdyţ jsem 
slyšela: „13,28“ políbila jsem ho. Dnes si to 

zaslouţil. Byli jsme šťastní. Měli jste vidět tu závist 
v očích soupeřů. Po nás, ještě Tvořihráz, naši menší: 

Vítonice „B“ a Tasovice. Ale nikdo uţ třináct nedal.  

Blíţily se druhé pokusy. Jako první byly opět Výrovice. Měla jsem takové tušení, ţe se budou tak moc snaţit, ţe 
se jim něco stane. Nestalo, ale čas si nezlepšili. Ta největší tréma opadla po jejich pokusu, a jak tomu bylo i při 
prvních pokusech, šli jsme hned po nich. Padl výstřel, šel slyšet jenom monotónní zvuk stroje a nepravidelný 
dupot nohou. Smála jsem se, kdyţ jsem otočila hlavou zpět a viděla, jak „zadek“ sklízí savice. Jindy bych zuřila, 
ţe máme „N“, ale dnes moje duše byla velmi spokojená na to, aby se rozčilovala. Po odběhnutí zbytku starších a 
mladších byl konec. Ještě pár fotek na cestu a uţ jsme byli naskládaní v autech a dívali se z okna na míhající se 
stromy.  

Jsme uţ moc staří na to, abychom se vrátili, ale dost mladí, abychom věděli, ţe ten poslední závod jsme vyhráli. 
Bojovali jsme s časem a ten jsme porazili. Nebýt tvrdého tréninku, vytrvalých nervů a lásky, nikdy bychom to 
nedokázali!  

… a přání na konec: „Starejte se o naše ZLATA tak dobře jako my o ně, aby i jednou vám přinesly to, co nám.“ 

- Lenka Hermannová –  
 

 

PRO CHVÍLE ODPOČINKU pro malé i velké 
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VÁNOČNÍ RECEPTY 
 

Oříškové makrónky se skořicí: 

Bílky, vanilkový cukr, skořicový cukr a 
cukr vyšleháme na tuhou pěnu. 
Ručně vmícháme oříšky a kakao. Z 
těsta pomocí 2 lţiček tvoříme na 
plechu s pečícím papírem kopky asi 
jako ořech. Pečeme ve vyhřáté troubě 
asi 20 minut. 
 

 

Vánoční likér: 

Nejdříve si uvaříme 2 konzervy salka. 
Uzavřené vloţíme do hrnce s vodou, 
zak aby byly potopené, vaříme 2,5 - 
3h tak aby voda mírně bublala a 
konzervy byly stále ponořené. Poté 
necháme vychladit.  

V 0,5l mléka uvaříme mandlový 
puding, nesladíme. Kdyţ nemáme 
mandlový, můţeme nahradit 
karamelovým. Do pudinku vmícháme 
asi půl lahve rumu, rychleji zchladne a 
nevytvoří se škraloup. Vše nalijeme 
do mixéru a smícháme, tak aby se 
salko dobře promíchalo. Mnoţství 
rumu je dle chuti. Nalijeme do 
uzavíratelných lahví a necháme 
uleţet asi 14dní. 
 

 

Domácí tatranky: 

Rozpustíme si polevu a slepujeme 
oplatky. Připravené oplatky zatíţíme a 
dáme ztuhnout do ledničky. Po 
ztuhnutí zbytkem polevy ozdobíme 
vrchní díl a dáme znovu ztuhnout. 
Poté nakrájíme na libovolné kousky. 
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SILVESTROVSKÉ 

OSLAVY 
 

31. 12. 2010 

od 20 hod. 

kulturní dŧm Vítonice 

vstupné dobrovolné 

DJ Roman 

Oslavte příchod roku 2011 

v domácím prostředí  


